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Commissie 2 

Notulen                                                                   Zitting van 17 november 2021 
 
 
 

 
Samenstelling: 
Aanwezig: 

mevrouw Annemie Der Kinderen, voorzitter; mevrouw Kelly Verheyen, schepen; de heer Luc Op de Beeck, 

schepen; de heer Eric Vos, raadslid; de heer Rudy Elst, raadslid; de heer Bart Voordeckers, raadslid; de heer 

Wout Schafraet, raadslid; de heer Achraf El Yakhloufi, raadslid; de heer Jan van Steenbergen, raadslid; de heer 

Ludwig Nietvelt, raadslid; mevrouw Savannah van Dongen, raadslid; 

de heer Peter Segers, raadslid; de heer Dieter De Quick, raadslid; mevrouw Pauline Ceusters, raadslid; 

de heer Yannick Glassée, secretaris 

 

Zijn eveneens aanwezig: 

de heer Luc Debondt 
 
 
 
17 november 2021 19:30 -De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 

GOEDGEKEURD 

 

Notulen 

Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 

 

 

 
 

2. Goedkeuring strategisch programma armoedebestrijding- en preventie 

GOEDGEKEURD 

 

Toelichting 

Presentatie van het strategisch programma armoedebestrijding- en preventie aan de commissieleden. 

 

Notulen 

Bart Voordeckers vraagt zich af of we iedereen bereiken die we willen bereiken en geeft aan om veel pro-actiever 

op te treden bij bepaalde doelgroepen. Bovendien is er een hoge graad van werkloosheid terwijl werknemers geen 

geschikt personeel vinden om vacatures in te vullen. De eerste stap is zorgen dat deze mensen aan een job 

geraken en zo een inkomen verkrijgen. 

Kelly Verheyen antwoordt dat er, in samenwerking met Provincie Antwerpen, een innovatiecentrum rond 

tewerkstelling zal opgericht worden. Ook zal men samen met de dienst Economie en Turnhoutse bedrijven een 

taskforce oprichten om over zulke problemen te gaan nadenken. 

Eric Vos is dankbaar dat men aan de slag is gegaan met de ideeën die binnen het bestuur en commissies gesteld 

zijn. Hij geeft aan dat de te lage leeflonen een fundamenteel gegeven is. Armoede stijgt en dat is schrijnend. 

Armoede moet vanuit het stadsbestuur aangepakt worden. 

Bovendien is het belangrijk om de term kwetsbaarheid ruimer te bekijken. 

Turnhout is een warme stad maar men stelt polarisaties vast wat dat betreft. Er is onvoldoende draagvlak voor 

persoonlijke situaties en alles moet communicatief in een goed perspectief geplaatst worden. 

Een ander interessant gegeven is om binnen de actoren de link te maken met de jeugdrechtbank en politie zodat 

zij kunnen signaleren wanneer hulpverlening nodig zou zijn. 
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Rond het punt energie is het belangrijk om eigenaars van huurwoningen te stimuleren om te investeren. 

Er moet een combinatie gezocht worden rond vrije tijd en andere initiatieven zodat Digidak ook een 

maatschappelijk gericht verhaal wordt. 

Kelly Verheyen is het eens met het standpunt van de te lage leeflonen en voegt toe dat de meeste uitkeringen 

onder de Europese armoededrempel liggen. De Federale Overheid gaat hiervoor en voor de pensioenuitkeringen 

een inspanning doen. 

Ook rond het punt communicatie rond armoedebeleid is ze het eens. Armoede kan iedereen overkomen. Men 

moet meer verhalen brengen zodat mensen sneller geneigd zijn om in armoede te willen investeren. 

Binnenkort wordt het programma ‘Samenleven en integratie’ geïntroduceerd, waarin de politie ook 

afgevaardigden heeft, waardoor we meer signalen kunnen oppikken. 

Aan Digidak is de opdracht gegeven om te investeren in een vernieuwende werking rond digitalisatie. Het punt 

vrije tijd is een zeer goede suggestie en zal worden meegenomen. 

Kathleen Meeus voegt toe dat men flankerend te werk gaat door rechtenherkenning te doen. Op deze manier kan 

men zich lokaal structureel inzetten. 

De strategie rond kwetsbaarheid is om proactief te werk te gaan zodat kleine problemen worden opgespoord 

om daarbij meteen hulp te kunnen aanbieden. 

Dieter De Quick wil weten wat de ijkingspunten zijn rond resultaatgericht werken en of er nog initiatieven 

gepland zijn rond het stimuleren van bouwen van bijkomende huurwoningen. Wordt er ook gedacht aan 

koopwoningen in het laagste segment? 

Kelly Verheyen antwoordt dat de focus vandaag ligt op het bijcreëren van het aanbod via de 15% regel. Men 

blijft zowel binnen de buurgemeentes als binnen de stad investeren en stimuleren in het uitbreiden van het 

huidige aanbod. Het op zoek gaan naar andere formules rond koopwoningen gericht op jonge gezinnen is een 

goede suggestie. 

Kathleen Meeus pikt er op in dat er geen cijfers zijn om de evolutie in armoede te onderzoeken. 

Er is  zeer weinig materiaal ter beschikking om na te gaan wat de geleverde inspanningen opleveren. Graag had 

men op lokaal niveau een dashboard gehad waarmee armoede en de vorderingen gemeten kunnen worden. 

Annemie Der Kinderen vindt het belangrijk om te blijven inzetten in de samenwerking met ziekenfondsen. 

Zij werken er aan om mensen, die omwille van een zorgsituatie in armoede terechtkomen, te begeleiden. 

Kathleen Meeus merkt op dat er sinds dit jaar tijdens het crisisoverleg rond kwetsbare groepen meer mutualiteiten 

aan tafel zitten welke een zeer actieve rol op zich nemen. 

Wout Schafraet meldt dat het bij aanvullen van het leefloon door de stad een oplossing kan zijn. Als tweede 

punt geeft hij aan dat het proces rond het conformiteitsattest een lang traject kan verlopen indien huurders er 

niet op ingaan. Dit zal uiteindelijk resulteren in een verbod op verhuur waarbij de huurders grotendeels het 

slachtoffer zijn. Hij is voorstander van het meer bestraffend te werk gaan van huisjesmelkers. 

Ten derde wil hij weten wat het ondersteunen van wijkgezondheidscentra wil zeggen. 

Ten laatste vraagt hij of men van plan is om af te stappen van de 15% regel omwille van de zoektocht naar 

alternatieven rond betaalbare koopwoningen. Of is het meer een aanvulling op die regel? 

Kelly Verheyen antwoordt dat in het plan armoede onder punt inkomen een hoofdstuk wordt gewijd rond de 

vormingen van aanvullende steunen. Minister Lalieux motiveert het OCMW om de REMI tool te gebruiken welke 

een diagnose stelt omtrent de financiële situatie van een gezin rekening houdend met de armoededrempel. 

Momenteel wordt er bekeken hoe zo’n systeem ingevoerd kan worden en stelt men de Federale Overheid de 

vraag of zij bereid is om tussen te komen in de meerkost. 

Er wordt nog steeds gezocht naar nieuwe tools om huisjesmelkers te bestrijden en naar hoe men de 

serieovertreders voor de rechtbank kan slepen. De huisjesmelkers voelen de hete adem in hun nek en een groot 

deel van hen heeft al aangegeven dat ze hun patrimonium wensen te verkopen.  Het CAW zoekt tijdig naar een 

oplossing voor gedupeerde huurders. 

Rond de ondersteuning van wijkgezondheidscentra is de vraag gesteld om mee op zoek te gaan naar een locatie. 

Men hoopt bovendien om snel artsen te vinden zodat ze kunnen opstarten. 

De 15% regel rond sociaal wonen is ongewijzigd. 

Jan Van Steenbergen is dankbaar voor de duiding rond de problematiek armoede. Hij vraagt of er ook rekening 

gehouden zal worden met mindervaliden. 

Wat hij wel betreurt is dat dit plan eerder aan de pers is uitgelekt voordat de commissieleden het toegelicht 

hebben gekregen. 

Kelly Verheyen geeft aan dat het plan elk jaar geëvalueerd zal worden. 

Het plan is geen doelgroepenplan. Mindervaliden worden net zoals andere mensen in nood verder geholpen met 

een verhoogd inkomen op het welzijnsonthaal. Er wordt geïnvesteerd in tewerkstellingsprogramma’s, waarbij men 

richt op het hoogst haalbare niveau en waarbij men mensen zo snel mogelijk wil laten uitstromen uit de 

hulpverlening. 

Als laatste voegt ze toe dat het een proces is dat al zeer lang loopt en waarbij de commissie 2 jaar geleden al in 

betrokken werd. Daarom werd er inderdaad een persvoorstelling gedaan. 

Savannah van Dongen complementeert het programma en vraagt of andere centrumsteden reeds campagne 

voeren rond het doorbreken van de taboe rond armoede. Ze is voorstander van het op jonge leeftijd aanbrengen 

van het belang van een goed financieel beheer. Ook moet men kinderen leren dat de vicieuze cirkel wel 

doorbroken kan worden en dat men hen via sportverenigingen, school en CAW moeten steunen in hun dromen, 
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ongeacht hun financiële situatie. Geef de personen die de cirkel doorbroken hebben een stem om andere te 

motiveren. 

Kathleen Meeus antwoordt dat men via de nieuwsbrief ‘Turnhout tegen armoede’ mensen proberen te 

sensibiliseren. Ook is er een artikel in de stadskrant gewijd aan dit thema. 

Er zijn projecten in andere steden waar men onderzoek wenst uit te voeren. 

’T ANtWOORD bezoekt lagere scholen om te praten met kinderen in armoede en kijkt met de school hoe hier beter 

op ingezet kan worden. Op de budgetbeurs voor middelbare scholen worden kinderen zich er van bewust gemaakt 

wat het leven kost. 

Buurtjeugdwerk werken met rolmodellen die gaan samenzitten met kinderen om hun aan te moedigen 

hun dromen te realiseren. 

Kelly Verheyen voegt toe dat men zoekt naar manieren om de drempel om de stap te zetten naar het 

OCMW weg te halen en dat men mensen uit de taboesfeer wil halen. 

Savannah van Dongen sluit af dat de maatschappij meer stil moet staan rond het thema armoede zodat men 

er makkelijker over kan praten. 

Bart Voordeckers vindt het belangrijk dat niet alle initiatieven de stempel armoede krijgen en om het draagvlak te 

eroderen door beleid te voeren voor iedereen en niet alleen voor mensen in kwetsbare posities. 

Luc Debondt wil weten wat er gerealiseerd is rond nieuwe aanwervingen en zou daar graag een overzicht 

over hebben. 

Kelly Verheyen antwoordt dat de meeste mensen aangeworven zijn en reeds van start zijn gegaan. Er zal een 

overzicht gegeven worden rond de volledige cluster Welzijn waarbij er ingezoomd zal worden op de nieuwe 

functies en waarbij duidelijk zal worden dat de interne werking afgestemd is op integraal werken. 

Eric Vos meldt dat dit de eerste legislatuur is dat Stad en OCMW worden ingezet onder één geïntegreerde 

organisatie om zo een sterker sociaal beleid neer te kunnen zetten. In uitbreiding van de nieuwe functies lijkt het 

goed om na te gaan wat de verwevenheid is tussen de organisaties en welke resultaten dit oplevert. 

Wat is de taakverdeling tussen het bijzonder comité en de OCMW raad? En kan er een evaluatie over gemaakt 

worden? 

Kelly Verheyen antwoordt dat dit aan bod zal komen op een commissie waarop de structuur gepresenteerd zal 

worden. Tijdens het maandelijks overleg worden de beleidsthema’s gepresenteerd die relevant zijn voor de 

werking van het comité zodat zij ook het groter plaatje zien. 

Peter Roes meldt dat het belangrijk is dat de Stad het goede voorbeeld moet geven door haar eigen patrimonium 

in orde te stellen. Hij vraagt of er een lijst van het patrimonium van de Stad kan toegevoegd worden aan het 

verslag waarin omschreven staat welke woningen in de verhuur zitten en die reeds in orde zijn of nog een 

conformiteitsattest moeten ondergaan. Zijn bovendien de nodige budgetten voorzien om het patrimonium van de 

Stad in orde te brengen? 

Kelly Verheyen antwoordt dat de lijst bestaat en dat deze opnieuw aan dit verslag zal toegevoegd worden. 

Uit het publiek komt de melding dat er op een commissie 2 jaar geleden werd gezegd dat het CAW tracht om 

eerst te zorgen voor een woning en dan pas voor werk. Is dat nog steeds zo? Als men wenst te huren op de 

privémarkt wordt er meestal gevraagd of de potentiële huurders kunnen bewijzen dat ze een job hebben. 

Worden de huurders op de private markt ook bijgestaan en geïnformeerd? Vaak gaat het om anderstaligen 

waarbij het invullen van formulieren voor problemen kan zorgen. Kan er voor hen een tolk voorzien worden? 

Wat met het wegnemen van budgetmeters na opzegging huurovereenkomst. Heeft dat effect op de 

huurwaarborg? 

Kelly Verheyen antwoordt dat er nog steeds eerst voor onderdak gezocht word en dan pas voor tewerkstelling. 

Vaak komt men in aanraking met daklozen met randproblemen zoals verslavingen of psychoses. Eerst worden 

deze problemen opgelost vooraleer er voor tewerkstelling kan gezorgd worden. Bij mensen die dakloos worden 

door een scheiding gaat de tewerkstelling veel sneller. 

Het loket wonen zal versterkt worden om nog beter te kunnen adviseren en ondersteunen. Rond contracten 

en over-bewoning worden er vandaag al zeer concrete adviezen gegeven. Rond budgetmeters hoopt men 

zich na de versterking beter te kunnen adviseren. 

Cliënten van het OCMW kunnen beroep doen op een tolk. 
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3. Centraal digitaal aanmeldsysteem voor basisscholen Dienstverleningsovereenkomst tussen de 

lokale besturen van Oud-Turnhout, Vosselaar en Turnhout   

GOEDGEKEURD 

 

Toelichting 

Onder leiding van het LOP Turnhout en in samenwerking met de lokale besturen van Turnhout, Oud-Turnhout en 

Vosselaar is een centraal digitaal aanmeldsysteem voor inschrijven in basisscholen georganiseerd. Om de kosten en 

lasten van het gezamenlijke aanmeldsysteem billijk te verdelen, wordt een dienstverleningsovereenkomst afgesloten 

tussen de betrokken lokale besturen. Tevens wordt een toestemming verleend voor het gebruiken van gegevens uit 

het personenregister om ouders of voogden gepast te informeren. 

 

Notulen 

Dieter De Quick vraagt of er zich vorig jaar problemen hebben gesteld met onvoldoende beschikbare plaatsen. 

Leen Van den Putte antwoordt dat er vorig jaar voldoende beschikbare plaatsen waren. De exacte 

verhoudingen worden nagevraagd en zullen worden toegelicht op de volgende commissie. 

Het systeem zorgt voor gelijke onderwijskansen om zich in te schrijven in scholen. 

 

 

 

 
4. Punten agenda Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn 

GOEDGEKEURD 

 

Notulen 

Aan de hand van een ppt geeft Ruben Luyckx een toelichting over ‘Automatische rechtentoekenning leefloon’. 

Eric Vos vraagt of dit ook kan toegepast worden op andere tegemoetkomingen. 

Ruben Luyckx antwoordt dat dit een pilootproject kan zijn voor andere toekomstige tussenkomsten. 

 
 

 
 

5. Uit het college 

GOEDGEKEURD 

 

Notulen 

Luc Op de Beeck geeft een toelichting over de stand van zaken i.v.m de corona problematiek. 

Luc Op de Beeck legt uit dat er tijdens het crisisoverleg is nagegaan hoe ernstig de situatie nu is. Door de 

overbelasting zijn huisartsenpraktijken, de wachtpost, de ziekenhuizen en spoedafdelingen vaak telefonisch 

onbereikbaar. 

Men wil het testcentrum uitbreiden maar door de grote uitval in de verpleegkundige sector is dit onmogelijk 

wat resulteert in lange wachttijden. Door de grote hoeveelheid aan testen zijn labo’s overwerkt en haken ze 

af. 

Met de eerstelijnszone is afgesproken dat er een callcenter zal opgericht worden om de druk bij andere 

diensten te doen afnemen. 

Als 3
de grootste testcentrum van Vlaanderen is de vraag gesteld bij defensie of zij voor extra 

verpleegkundigen kunnen zorgen. 

Aan het testcentrum zullen parkeerwachters/security ingezet worden om voor meer veiligheid  te zorgen. 

Om de druk bij labo’s weg te halen zullen personen die max. 5 dagen symptomatisch zijn een antigeentest laten 

uitvoeren door een apotheker. Het resultaat van deze test is gekend na 15 minuten. Indien deze negatief is kan 

de persoon het werk weer verder zetten. Bovendien wordt de kost van 30 euro volledig terugbetaald. 

Mensen met een hoogrisicocontact of die asymptomatisch zijn dienen een PCR te laten afleggen bij het 

testcentrum. 

Ziekenhuizen zijn overbelast. Huidig opgenomen patiënten zijn voornamelijk niet-gevaccineerde- of kwetsbare 

gevaccineerde groepen. Hierdoor sluit men 2 operatiekwartieren en worden geplande operaties geannuleerd. 

We hebben te maken met een grotere besmettingssnelheid dan bij de eerste golf. Ook zijn er opnieuw overlijdens 

vastgesteld. 

De oproep is om maximaal te vaccineren, de enigste redding. 

Eric Vos stelt vast dat mensen vaak de symptomen afwachten wat maakt dat dit de verspreiding van het virus 

vergroot. 

Met de winter die voor de deur staat moet er dringend een oplossing komen voor de wachtende voetgangers 

of fietsers aan het testcentrum. 

Als laatste adviseert Eric om psychologisch te reageren op de buitenlanders die feest komen vieren in Turnhout. 
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Luc Op de Beeck stelt gerust dat deze zaken aangepakt zullen worden. 

Rudy Elst vraagt of de antigeentesten even betrouwbaar zijn als PCR-testen. 

Luc Op de Beeck antwoordt dat antigeen testen 75% accuraat zijn. Bij zelftesten hangt het resultaat af van het 

correct afnemen. De PCR-testen worden uitgevoerd door mensen die opgeleid zijn. 

Wout Schafraet wil weten of er nieuwe uitbraken zijn vastgesteld in de woonzorgcentra. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat er slechts één voorval gekend is in de serviceflats dankzij de voorzichtigheid van het 
personeel en bewoners. Het grootste probleem is de personeelsuitval en het niet vinden van vervanging. 
Het vaccineren van het zorgpersoneel is topprioriteit. Dankzij de voldoende voorraad vaccins zal hier onmiddellijk 

mee gestart worden. 

Peter Roes vraagt hoe het vaccineren van het zorgpersoneel in zijn werk zal gaan. 

Luc Op de Beeck antwoordt dat het ziekenhuispersoneel zal gevaccineerd worden in de ziekenhuizen. Alle 

anderen worden opgeroepen om zich te laten vaccineren in het vaccinatiecentrum. 

Savannah Van Dongen vraagt of de controle van PCR-testen door labo’s niet kan uitbesteed worden.  

Luc Op de Beeck antwoordt dat private labo’s reeds zijn ingeschakeld en dat men nog steeds zoekende is naar 

andere. 

 

 

 
 

Yannick Glassée 

Commissiesecretaris 

 


